
Statutární město Ostrava 
Městský obvod Hrabová 

Usnesení 5. jednání Kontrolního výboru ZMOb Hrabová 
 

Datum, čas a místo konání:  30.8.2023, 15:30, zasedací místnost MOb Hrabová  

Přítomni:  Ing. Kubečka, Mudr. Gromnica, Ph.D., p. Balušek, p. Šimůnek, 

p. Trávníček 

Nepřítomen:    ------------------ 

Hosté:    p. Slíva – starosta MOb Hrabová 

Program 
1. Problematika umístění nové hasičské zbrojnice – odpověď na dotazy. 

a) Objasnění existence a kapacity inženýrských sítí (např. kanalizace). 

b) Možnost změny územního plánu na občanskou vybavenost. 

c) Ověření termínu realizace stavby kruhového objezdu a mimoúrovňového křížení se 

železniční tratí ve Vratimově. 

2. Různé. 

Usnesení, zápis 
1. Problematika umístění nové hasičské zbrojnice – odpověď na dotazy 

Kontrolní výbor se ve svém posledním Usnesení ze dne 28.6.2023 dotazoval na níže uvedené dotazy: 

a) Objasnění existence a kapacity inženýrských sítí (např. kanalizace). 

Odpověď starosty: 

Všechny inženýrské sítě se nacházejí na hranici pozemků. Kapacita kanalizace je dostatečná 

a s napojením stavby nebude žádný problém. 

b) Možnost změny územního plánu na občanskou vybavenost. 

Odpověď starosty: 

V případě výkupu pozemků nebude potřeba žádat o změnu územního plánu, může se ihned začít 

stavět. Financování výkupu pozemků je zajištěno. 

c) Ověření termínu realizace stavby kruhového objezdu a mimoúrovňového křížení se železniční 

tratí ve Vratimově. 

Odpověď starosty: 

Dle posledních informací by měla být stavba kruhového objezdu a mimoúrovňové křížení se 

železniční tratí ve Vratimově zahájena v období 2025/2026. Vše záleží na tom, jak se k této věci 

postaví Dopravní a železniční stavby, které mají tuto realizaci provádět. Termín je ale zatím reálný. 

Dotaz MUDr. Gromnici, Ph.D.: 

Pan doktor upozornil, že dva ze tří pozemků, jsou vedeny v katastru nemovitostí jako způsob 

ochrany – ZPF (zemědělský půdní fond). Jedná se o pozemky s p.č. 1722/4 a 1722/7 a bude tedy 

nutné požádat Katastrální úřad o jejich vyjmutí ze ZPF. Dále pak pan doktor upozornil, na  
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skutečnost, že u všech tří pozemků je v KN uvedeno, že se nacházejí v ChLÚ (chráněné ložiskové 

území), a že tato skutečnost by mohla ohrozit případný budoucí stavební záměr. 

Odpověď starosty: 

O způsobu ochrany ZPF zmiňovaných pozemků vedení MOb ví a počítá s žádostí o jejich vyjmutí ze ZPF 

v případě výkupu pozemků. Tato záležitost by neměla být výrazným problémem. Co se týče ChLÚ, tak 

tato informace se objevila v KN cca před měsícem, protože Katastrální úřad v tomto roce provádí revizi 

a aktualizaci informací v KN. Nutno podotknout, že celá Hrabová se nachází v chráněném ložiskovém 

území, a to již od roku 1994, jen tato informace nebyla zanesena do KN. Tato skutečnost by znamenala 

stavební uzávěru v celé Hrabové, což tak není. 

Kontrolní výbor i přes obdržené informace doporučuje řádné projednání tohoto záměru s Radou 

statutárního města Ostrava a dalšími dotčenými orgány, tak aby se vyloučila všechna zmíněná rizika. 

Dále si KV vyžádal od vedení MOb podklady k dalšímu prostudování. 

2. Různé 
a) Dotaz na důvod zamítnutí žádosti SRPŠ na poskytnutí individuální neinvestiční dotace pro 

nákup obalovačky knih pro žáky ZŠ Ostrava-Hrabová v kontrastu s „povolením – vzetím na 

vědomí“ poskytnutí neinvestiční dotace pro TJ Sokol Hrabová, z. s. na rekonstrukci oplocení 

tenisových kurtů. KV žádá o zdůvodnění tohoto rozhodnutí (vše viz. Zápis č. 22 z jednání RMOb 

Hrabová ze dne 9.6.2023). 

K první části dotazu sdělil pan starosta podrobnější informace a KV tyto informace vzal na vědomí. Ke 

druhé části dotazu pan starosta sdělil, že poskytnutí neinvestiční dotace pro TJ Sokol Hrabová, z. s. na 

oplocení tenisových kurtů bude projednávána, ale až poté co zástupci TJ Sokol Hrabová představí 

podrobnější informace vč. PD. Více informací a zdůvodnění žádosti o poskytnutí dotace bude 

podrobněji představena na jednání zastupitelstva dne 6.9.2023. 

Výše uvedené bere KV na vědomí. Hlasování (5/0/0). 

b) Dotaz na zvyšující se trend vytváření nových pracovních míst (DPP, DPČ), což neodpovídá péči 

řádného hospodáře.  

 

Kontrolní výbor spolu se starostou p. Slívou toto projednal a vysvětlení pana starosty bere na vědomí. 

Hlasování (5/0/0). 

 

c) Dotaz na aktuální stav řešení realizace chodníku a lávky s propojením na Novou Bělou s ulicí 

Krmelínská. 

Starosta podal informaci o tom, že proběhla schůzka se starostou Nové Bělé v této problematice. 

Momentálně je již vypracován projekt ze strany Nové Bělé, radní se shodli o zadání vypracování PD 

k propojení stejnému architektu, který vypracoval projekt pro Novou Bělou. Je dohoda, že se Nová Bělá 

bude na investici podílet, a to 50 % na výstavbě lávky. Pan starosta následně na přímý dotaz zastupitele 

MUDr. Gromnici, Ph.D. odpověděl, že dostavba a propojení chodníku bude kompletně realizována 

nejpozději do konce tohoto volebního období.   

Kontrolní výbor tuto informaci bere na vědomí, a i nadále bude sledovat další vývoj. Hlasování (5/0/0). 
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d) Dotaz na důvod zamítnutí reakce MUDr. Gromnici, Ph.D. na odpověď do Hrabovských listů Ing. 

Skalskému. 

Pan starosta a MUDr. Gromnica, Ph.D. se dohodli na kompromisu, který spočívá v přepracování reakce 

(článku) do podoby přijatelné oběma stranami a následně bude předložen ke schválení Redakční radě. 

Kontrolní výbor tento vzájemný kompromis vítá a bere na vědomí. Hlasování (5/0/0). 

  

V Ostravě dne 30.8.2023       

Zapsal: předseda KV Ing. Kubečka  


